
Rada Miejska 
w Nowym Mieście Lubawskim                                            
 
 

P r o t o k ó ł   Nr XXVII/08 
 
z XXVII-mej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 8 lipca 
2008 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego. 
Sesję rozpoczęto o godz. 13,00 a zakończono o godz. 14,30. 
Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 14 radnych. 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: Krystyna Wysokińska. 
( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu). 
( Lista obecności gości stanowi zał. nr 2 do protokołu). 
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski. 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
- Burmistrz Miasta                                - Alina Kopiczyńska 
- Sekretarz Miasta                                 - Katarzyna Kaniewska 
- Radca Prawny                                    - Dionizy Szwedowski 
- Skarbnik Miasta                                 - Daniel Karaźniewicz                      -   
- Kierownik Referatu Biura Rady         - Dariusz Sobaszkiewicz 
- przedstawiciele mediów lokalnych i centralnych. 
- obywatele miasta. 
Zatwierdzony porządek obrad: 
 1.   Otwarcie sesji. 

- stwierdzenie quorum. 
2.  Wybór sekretarza obrad. 
3.  Przedstawienie porządku obrad. 
4.  Przyjęcie protokołu z XXVI-tej sesji  Rady Miejskiej. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta.  
6. Interpelacje i wnioski. 
7.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/92/07 Rady Miejskiej w Nowym  
    Mieście Lubawskim z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Nowe  
    Miasto Lubawskie na 2008 r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LII/389/06 Rady Miejskiej w Nowym  
    Mieście Lubawskim z dnia 26 października 2006 r. w sprawie uchwalenia  
    Wieloletniego Planu  Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie.   
9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia górnej opłaty za usługi w zakresie odbierania  
    odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróŜniania zbiorników  
    bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 
10.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Stowarzyszenia Federacji Zielonych   
     GAJA na działalność Burmistrza Miasta. 
11.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
12.Zakończenie sesji. 

Ad. pkt. 1 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej –A. Nadolski, stwierdzając na 
podstawie listy obecności, Ŝe w sesji uczestniczy wymagana liczba  radnych, a więc obrady są 
prawomocne.   

 
 
 



Ad. pkt. 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski na sekretarza obrad zaproponował radnego – 
Adama Strausa, który wyraził zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie ( przy 12 
radnych biorących udział w głosowaniu) wybrała radnego – Adama Strausa na sekretarza 
obrad. 

Ad. pkt. 3 
Przewodniczący Rady – A. Nadolski odczytał pismo Przewodniczącego Rady Miejskiej z 
dnia 8 lipca 2008 r. w sprawie wprowadzenia do porządku obrad w punkcie 10: 
-  Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Stowarzyszenia Federacji Zielonych   
     GAJA na działalność Burmistrza Miasta. 
Rada Miejska jednomyślnie (przy 12 radnych biorących udział w głosowaniu) wprowadziła 
powyŜszą zmianę do porządku obrad sesji. 
Pismo stanowi zał. nr 3 do protokołu. 
Rada Miejska nie wprowadziła innych zmian do porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił porządek obrad wraz ze 
zmianami. 

Ad. pkt. 4 
Protokół z XXVI-tej sesji Rady Miejskiej  był wyłoŜony do wglądu w Referacie 
Organizacyjnym Urzędu Miejskiego, jak równieŜ przed sesją, a radni mieli moŜliwość 
zapoznania się z jego treścią. Sekretarz obrad poprzedniej sesji –  Henryk Mączkowski oraz 
pozostali radni nie zgłosili uwag  do protokołu. Protokół z XXVI-tej sesji  Rady Miejskiej 
został przez Radę Miejską przyjęty jednomyślnie ( przy 13 radnych biorących udział w 
głosowaniu).  

Ad. pkt. 5 
Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem na sesję.  
 Rada przyjęła powyŜszą informację nie zgłaszając uwag. 
Informacja stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

Ad.pkt.6 

Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski odczytał odpowiedzi na interpelacje i wnioski 
radnych z XXVI-tej sesji i komisji Rady Miejskiej w dniu 24.06.2008r.  (pisma z dnia 
23.06.08 r. OR.0065-21/08 i OR. 0065 -22/08), stanowiące zał. nr 5 i 6 do protokołu. 
Radna – L.  Karczyńska 
 nie zadawala mnie odpowiedź w sprawie placu zabaw przy ul. Lipowej. Z informacji 
dorosłych i dzieci ten plac nie był wcale taki zniszczony. Niektóre elementy były tylko 
wkopane w ziemię i one uległy zgniciu. W tej chwili na placu oprócz słupa wspinaczkowego 
nie ma Ŝadnych atrakcji. Okalające piaskownicę dwa elementy były wyrwane, a poza tym 
wszystko było w porządku. Tak, jak słyszałam, te elementy zostały zabrane do renowacji, a 
więc bardzo proszę ich zwrócić, a społeczeństwo oś. Marianowo własnymi siłami je 
wyremontuje. 
Radny – M. Deja 
Pytałem m.inn. o ulicę Warneńczyka ,  chodziło o wygaśnięcie pozwolenia na budowę, a tej 
odpowiedzi nie było. W odpowiedzi jest zapisane: wprowadzone zmiany zostały 
zaproponowane na wniosek komisji. Jakiej komisji i kiedy? 
Radna – M. Czernysz 
Mieszkańcom  ul. Podleśnej chodziło o to ile fragmentów będzie wyremontowanych, gdyŜ to 
jest krótka ulica. JeŜeli tylko jeden czy dwa fragmenty czy to będzie uwaŜało się za remont? 
 
 



W interpelacjach i wnioskach głos zabierali w sprawie: 
Radny – A. Kłosowski 
Zwrócił się  o rozwaŜenie moŜliwości przedłuŜenia w jednym dniu w tygodniu pracy kasy w 
PGKiM sp. z o.o. 
Radna – L. Karczyńska 
-Mieszkańcom  oś. Marianowo bardzo zaleŜy na kanalizacji. W m-cu II. br. na wspólnym 
posiedzeniu komisji zapytałam o stan  przygotowań do kanalizacji sanitarnej na oś. 
Marianowo. Pani Burmistrz powiedziała, Ŝe w m-cu IV będzie przeprowadzony konkurs na tę 
inwestycję. Wczoraj powiedzieliśmy, na wspólnym posiedzeniu komisji, Ŝe  zniesiona została 
kwota  1.440 tys. zł. poniewaŜ nie otrzymamy tych środków, a więc po co było mówić, Ŝe w 
IV będzie przeprowadzony  konkurs. Jak długo mamy jeszcze czekać? Miała być budowana 
w 2009 r., wątpię Ŝe do tego dojdzie, 
- 3. VII. br. w godz. porannych będąc na cmentarzu parafialnym  stwierdziłam, iŜ groby 
Ŝołnierzy rosyjskich są zarośnięte. 
Przewodn. RM – A. Nadolski 
 czy radna  po  3.VII. br. była ponownie na cmentarzu? 
Radna – L. Karczyńska 
Byłam, ale muszę to poruszyć. 
Przewodn. RM – A. Nadolski 
Niekoniecznie. Nie odbiorę p. głosu, gdyŜ p. moŜe powiedzieć wszystko tylko czy warto, 
jeŜeli zostały podjęte działania i wygląda to zupełnie inaczej jak wyglądało, a wyglądało 
źle. 
Radna – L. Karczyńska 
Myślę, ze warto, dlatego, Ŝe te działania zostały podjęte przez apelację p. Przewodniczącego i 
dopiero w poniedziałek. 
Przewodn. RM – A. Nadolski 
Na drugi dzień. W czwartek rozmawialiśmy, a w piątek ja sprawdzałem  dokładnie. 
Radna – L. Karczyńska 
Tak, ale musiała być interpelacja radnego, Ŝeby to zrobić. Przekształcaliśmy MZK, aby 
rozwiązała wszystkie problemy  czystości w naszym mieście. Dlaczego dopuszczono do 
takiego stanu, Ŝeby cmentarz w środku miasta był tak strasznie zarośnięty? Proszę równieŜ 
zobaczyć przy bramie lubawskiej czy jest wszystko dobrze. Poruszam tę sprawę tylko 
dlatego, Ŝe MZK powinno samo wiedzieć co jest niezrobione i co trzeba zrobić. 
- odnośnie ogródka jordanowskiego proszę zwrócić nam to co zostało oddane do renowacji.  
Wczoraj interweniowali u mnie rodzice i dzieci, Ŝe dzieci nie mają się gdzie bawić. 
- na jaki cel została przeznaczona kwota 80 tys. zł. na chodnik przy ul. Lipowej, który został 
zreperowany, a z remontu zrezygnowaliśmy ze względu na kanalizację. 
- bardzo się dziwię państwu radnym, Ŝe pod moją nieobecność na dwóch ostatnich sesjach 
Rady Miejskiej nie poruszyliście tego tematu, który juŜ dwukrotnie został nagłośniony w 
Gazecie Nowomiejskiej, a chodzi mi o artykuł p. Ireny Czaplińskiej, a potem innej nowom 
mieszczanki niepodpisanej. Chciałam poinformować zebranych gości, a szczególnie prasę 
nowomiejską, Ŝe wypowiedź p. Burmistrz- Aliny Kopiczyńskiej była nieprawdziwa, jeśli 
chodzi o nagrodę dla p. Burmistrz. Rada Miejska nie proponowała p. Burmistrz takiej 
nagrody. Ta sprawa nigdy nie była poruszana ani na komisjach wspólnych ani podmiotowych, 
a więc dziwię się bardzo,  Ŝe p. Burmistrz wyraziła się tak, Ŝe to Rada Miasta proponuje pani 
Burmistrz nagrodę. To miało miejsce pod koniec maja w artykule, wywiadzie. Dlatego 
nowomieszczanie oburzają się. Czuję się tym bardzo uraŜona dlatego, Ŝe ludzie atakują nas. 
Była cudowna impreza w sobotę i niedzielę, w trakcie której otrzymałam wiele ciosów za to 
od społeczeństwa. Chciałam wyjaśnić jeszcze raz, Ŝe nagroda dla p. Burmistrz nie była 



omawiana na Ŝadnych komisjach i nikt z radnych Rady Miasta nie proponował takiej 
nagrody. 
Radny- M. Deja 
-Autor  pomysłu odnośnie nagrody skomentował to i przyznał się do pewnej pomyłki. 
- czy Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawi nam pismo, które wpłynęło od KS. Drwęca 
i czy ewentualnie skieruje to pismo do właściwej komisji, aby zajęła się niezwłocznie tą 
sprawą? 
Przewodn. RM – A. Nadolski 
To pismo wpłynęło do p. Burmistrz, a do Rady wpłynęło do wiadomości. Adresatem jest p. 
Burmistrz, która podejmuje stosowne decyzje. Nie uciekam od rozmów, aby przedstawić to 
na sesji czy komisji władnej do spraw sportu. 
 Z kolei odczytał  pismo KS. Drwęca z dnia 07.07.08 r. w sprawie  propozycji 
przyznania środków finansowych, adresowane do Burmistrza Miasta oraz do wiadomości 
radnych Rady Miejskiej. 
Radny – M. Deja 
Czy p. Burmistrz i przewodniczący komisji właściwej ds. sportu w najbliŜszym czasie czy 
niezwłocznie zamierzają się ustosunkować do tego pisma, gdyŜ termin jest napięty? 
Radny – A. Kłosowski 
2 miesiące temu Komisja Problematyki Społecznej wizytowała place zabaw. Byliśmy z p. 
Sekretarz przy ul. Świerkowej, Lipowej. Stwierdziliśmy tam wysypane śmieci, popiół i inne . 
Zostało to zasypane ziemią. Przechodząc tam ponownie stwierdziłem hałdy śmieci, gruzy, 
blachy. Rozmawiałem z Naczelnikiem Wydz. Planowania i Inwestycji, który nikomu nie 
dawał zezwolenia. Czy p. Burmistrz orientuje się kto zaśmiecił ten teren? 

Ad. pkt.7 
Opinię Komisji BudŜetu i  Finansów przedstawił Przewodniczący Komisji – J. Oelberg. 
Opinia na piśmie stanowi zał. nr 7 do protokołu. 
Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Nr XV/92/07 z dnia 18 grudnia 
2007 roku w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
W wyniku dyskusji  Rada Miejska przy 10 głosach „za”, 1 przeciwnych i 2 wstrzymujących 
podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XXV/144/08 – stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

Ad. pkt. 8 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu  poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr LII/389/06 Rady Miejskiej w Nowym  Mieście 
Lubawskim z dnia 26 października 2006 r. w sprawie uchwalenia  Wieloletniego Planu  
Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie.   
Rada Miejska jednomyślnie (13”za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XXVI/145/08 – stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

Ad. pkt. 9 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski  odczytał  projekt uchwały w sprawie ustalenia 
górnej opłaty za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości oraz opróŜniania zbiorników  bezodpływowych i transportu nieczystości 
ciekłych. 
Radny – B. Cieplak 
Zaproponował  brzmienie §2: W przypadku, gdy odpady są zbierane i odbierane w sposób 
selektywny, czyli poprzez oddzielne  zbieranie i odbieranie poszczególnych odpadów 
komunalnych, górne stawki o których mowa w §1 ust.1 określa się za 1 m3  w wysokości 30,00 
zł +VAT. 



 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski poddał pod głosowanie wniosek radnego – B. 
Cieplaka. Rada Miejska  przy 11 głosach „za” i  2 przeciwnych przyjęła powyŜszy wniosek. 
 Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w powyŜszej sprawie. Rada Miejska przy 7 głosach „za”, 2 przeciwnych i 4 
wstrzymujących się podjęła uchwałę w powyŜszej sprawie. 

 Uchwała Nr XXVII/146/08 – stanowi zał. nr 10 do protokołu.  
Ad. pkt. 10 

Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski  odczytał  projekt uchwały w sprawie  
rozpatrzenia skargi Stowarzyszenia Federacji Zielonych    GAJA na działalność Burmistrza 
Miasta. 
Rada Miejska jednomyślnie  podjęła uchwałę w powyŜszej sprawie. 
Uchwała Nr XXVII/147/08 – stanowi zał. nr 11 do protokołu. 
 

Ad. pkt. 11 
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski udzieliła Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska: 
- odnośnie placu zabaw przy ul. Lipowej stało się tak, Ŝe został zupełnie zdewastowany nocą 
przez osoby wracające z dyskoteki. Jestem w posiadaniu notatki słuŜbowej pracownika, który 
stwierdził: elementy placu zabaw zostały  zdewastowane. Dalsze ich uŜytkowanie zagraŜało 
bezpieczeństwu bawiących się, głównie dzieci. WyposaŜenie naleŜało do jednego z 
najstarszych montowanych w Nowym Mieście Lubawskim. Wykazywało się duŜym stopniem 
zuŜycia, a elementy drewniane były spróchniałe. Podjęłam decyzję o natychmiastowej 
rozbiórce. Nie  znam się na tyle na elementach montaŜowych, Ŝeby podwaŜać decyzję 
pracownika. Musimy mieć świadomość, Ŝe wszystkie place zabaw, wszystkie elementy muszą 
być instalowane zgodnie z atestami i to miasto bierze na siebie odpowiedzialność w 
przypadku jakichkolwiek wypadków, 
- odnośnie mogił Ŝołnierzy radzieckich państwo podejmowaliście na sesji uchwałę  w dniu 
24.06.08 r. zgodnie z tym  co zlecił nam Wojewoda Warmińsko-Mazurski. W związku z tym, 
Ŝe nie została jeszcze  podpisana umowa z własnej woli wykonaliśmy tam prace porządkowe. 
Natomiast prace remontowe będą prowadzone po podpisaniu umowy z Wojewodą, 
- jeŜeli chodzi o sprawy związane z kanalizacją wydawało mi się, Ŝe wczoraj duŜo czasu 
poświęciłam na wyjaśnienie państwu spraw związanych z moŜliwością pozyskiwania 
funduszy, zwłaszcza na sprawy kanalizacyjne. Samorząd  województwa 2-krotnie odraczał 
terminy naboru wniosków. Na dzień dzisiejszy trwa ich nabór. My ze swoimi  wnioskami 
będziemy gotowi na  koniec VII. br. Natomiast weryfikacja tych wniosków będzie trwała 130 
dni roboczych.  Zagwarantowane są środki w skali województwa – niecałe 12 mln. Będziemy 
składać 3 wnioski opiewające na kwotę ponad 19 mln. zł. Szanse są , jestem optymistką. 
Chcę, Ŝeby była pełna świadomość, tego Ŝe nie ma Ŝadnych zaniedbań ze strony miasta. Fakt, 
Ŝe terminy są przekraczane i odraczane nie wynika  ze złej woli czy niemoŜności legislacyjnej 
miasta. Państwo na dzisiejszej sesji podjęli uchwałę o zmianie  Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego co wprost wynika z tego w jakim momencie jesteśmy z przygotowaniem 
wniosków, które będą złoŜone do końca VII, 
- odnośnie ul. Warneńczyka inwestycja ta związana jest jeszcze pośrednio z  innymi 
inwestycjami m.in. ul. Tysiąclecia, gdzie będzie wykonywany projekt oświetlenia i mamy 
przygotowany wniosek na kanalizację. Na ul. Jagiełły będzie  wykonywana sprawa 
oświetleniowa, więc chcemy te trzy tematy zgrać ze sobą, Ŝeby nie było tak, aby najpierw 
kłaść dywanik asfaltowy, a później przymierzać się do ponownych rozkopów. Mamy tę 
świadomość, Ŝe decyzje odnośnie pozwoleń na budowę są w toku i my je kontrolujemy, 
- odnośnie ul. Świerkowej prace porządkowe, zgodnie z tym  o czym poinformował p. prezes 
MPGK zostały zakończone wczoraj, 
- odnośnie kasy wniosek zostanie przekazany MPGK i M w przewidzianym trybie. 



  
Ad. pkt. 13 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski 
zamknął obrady XXVII-mej sesji Rady Miejskiej. 
 
 
Sekretarz obrad:                                                                Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 
Adam Straus                                                                             Andrzej Nadolski 
 







 


